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”Нельга есці хлеб народа і 
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Дзённік кандыдата ў дэпутаты

Гляджу праз вакно,
Дзе ў сьнягах задрамала зіма,
І так закарцела
Дзяцінства ў сумётах наведаць.
Сінічку надзеі 
Пяшчотна ў руках патрымаць,
Матулю абняць,
Расказаць ёй пра ўсе свае беды.

Наладзіць бярозавых дроў
І шчыток распаліць,
Паслухаць, як полымя ў топцы 
Бушуе і сьвішча.
Дазнацца з газет
Пра турботы матулі-Зямлі,
І яблык чырвоных і смачных
Прынесьці з гарышча.

А потым аб’явіцца бацька --
Засьнежаны госьць,
І дзьверы за ім 
Засьпяваюць бадзёрую песьню.
Хай маці прывычна 
Яго паўшчувае за штось,
Ды зноў стане ў хаце
Ад сьмеху і радасьці цесна.

Калі ж адвячорак
Усіх нас за стол сабярэ,
Усьцешыць душу малаком
Ды блінамі з малінай.
Няхай сабе дрэмле зіма
У сьнягах на дварэ,
Адчую сябе я шчасьлівым
Хаця б на хвіліну.

20.02.2010

Шчасьце

31-га сакавіка я запісаў 
сваё выступленне на ра-
ённым радыё. Вы зможа-
це прачытаць яго ў гэтым 
нумары. Гэта звычайнае 
выступленне. Што можна 
паспець сказаць за тры(!) 
хвіліны адведзенага часу? І 
ўсё ж я пастараўся сканцэн-
травацца на адной, на мой 
погляд, галоўнай праблеме, 
якая мае месца на гэтых вы-
барах. Тым больш, што пункт 
11 пастановы Цэнтральнай 
Выбарчай камісііі ад 18.02. 
2010 адназначна гаворыць, 
што кандыдат у дэпутаты 
самастойна вызначае змест 
сваёй прамовы. Я і сказаў 
пра галоўнае, на маю думку. 
Што бешанкоўцы фактыч-
на пазбаўлены выбараў, і 
ў 31-й выбарчай акрузе з 
34-х выбараў не будзе. Як 
вядома, нельга выбіраць 
з аднаго чалавека. Выбар 
заўсёды падразумевае аль-
тэрнатыву. 

Яшчэ я меў неасця-
рожнасць выказацца пра 
набалелае, пра засілле 
чыноўнікаў у райсавеце і 

пра іх гіганцкія ў параўнанні 
з нашымі зарплаты.

Але я зарана 
радаваўся, што слухачы 
бешанковіцкага радыё 
мяне пачуюць. Бо ўжо праз 
дзень мяне запрасілі на спе-
цыяльна скліканае пасед-
жанне выбарчай камісіі, дзе 
абвінавацілі ў “оскорблении 
кандидатов в депутаты” и в 
“фактах, несоответствую-
щих действительности”. 
Выступаць па радыё з запи-
санай прамовай мне было 
забаронена. 

Пасля гэтага прыйшло-
ся напісаць заяву ў аблас-
ную выбарчую камісію, 
дзе я прасіў разабрацца ў 
сітуацыі і дазволіць мне вы-
ступ. Вынікі гэтага разбору 
мне пакуль што невядомыя. 

Але, прачытаўшы гэты 
выступ, Вы можаце ўявіць 
сабе, ці ёсць у нас у раё-
не галоснасць, праўда і 
роўныя магчымасці для 
кандыдатаў.   

Г.Станкевіч, кандыдат 
у дэпутаты па Пушкінскай 

акрузе №12. 

Я, Станкевіч Георгій, мне 47 
гадоў. Я нарадзіўся і вырас на 
Віцебшчыне і 25 гадоў жыцця 
прысвяціў Бешанковіцкаму раёну. 
Працую настаўнікам нямецкай мовы 
ў Пяцігарскай СШ. Рэдактар газеты 
“Крывінка”. Аўтар двух паэтычных 
зборнікаў “Званы” (2003) і “Мая зорка” 
(2009).

У наступныя гады я буду змагацца за 
тое, 

-- каб Бешанковічы сталі ўтульнымі 
для ўсіх; 

-- каб працуючыя атрымоўвалі да-
стойныя заробкі;

-- каб не было людзей з жабрацкімі 
пенсіямі;

-- каб медыцынскае абслугоўванне 
заставалася бясплатным і даступным 
кожнаму;

-- каб усе насельнікі раёна пілі чы-
стую ваду;

-- каб на развіццё масавага спорту і 
фізкультуры выдзяляліся дастойныя 

грошы з бюджэту;
-- каб чыноўнікі сталі сапраўднымі 

слугамі народа;
-- каб любая ўлада давала справаз-

дачу за свае дзеянні;
-- каб блізу кожнай грамадскай уста-

новы меўся прыпынак для аўтамабіля 
і веластаянка;

-- каб зона блізу жылых дамоў мела 
дзіцячую і спартовую пляцоўкі;

-- каб жыхары Пушкінскай выбар-
чай акругі дабіраліся да бальніцы 
дабраўпарадкаванай сцяжынай, а не 
балотам; 

-- каб мы мелі дагледжаныя 
ўпарадкаваныя двары, уладкаваныя 
стаянкі для сваіх машын;

-- каб мы бераглі сваю спадчыну;
-- каб кожны чалавек меў магчы-

масць рэалізаваць сябе напоўніцу. 
Кантактныя тэлефоны: 3-74-55; 

8-029-218-47-39. 
Г.Станкевіч, актывіст 

дэмакратычнага руху.

•	 Каб	атрымліваць	кож-
ны	нумар	газеты	«Крывінка»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэ-
тым	 –	 зрабіце	 бесплатную	
падпіску.

•	 Рэдакцыя	 «Крывінка»	
змяшчае	 бясплатныя	
абвесткі	чытачоў	выдання.	
Дзеля	размяшчэння	абвесткі	
запоўніце	купон	або	патэле-
фануйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	
вашы	 правы	 спажыўца,	
працаўніка,	 то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	
абароне	 права	 і	 пошуку	 бя-
сплатных	 юрыстаў.	 Звяр-
тайцеся	 на	 адрас	 газеты	
«Крывінка».

•	 Рэдакцыя	 запра-
шае	 да	 супрацоўніцтва	
неабыякавых	 грамадзян.	
Вашы	 навіны,	 паведамленні	
–	 нашая	 падзяка.	 Словам,	
сувенірам.

Аб’явА

31-га сакавіка. А дванаццатай 
прыехаў на студыю раённага ра-
дыё. Карэспандэнт хвілін дзесяць 
знаёмілася з маім выступам, затым 
пабегла да галоўнага рэдактара. 
Яшчэ хвілін праз 15 з’явілася і за-
прапанавала мне паставіць улас-
ны подпіс пад выступам. Запіс яго 
доўжыўся 2 хвіліны і 50 секунд.

1-га красавіка. Патэлефанаваў 
старшыня раённай выбарчай 
камісіі Жук У.П. і папрасіў з’явіцца 
заўтра у 12.10. на паседжанне ра-
ённай камісіі па пытанню “размер-
кавання матэрыялаў у раённай 
газэце”.

2-га красавіка. Я прыехаў роўна 
а дванаццатай і заўважыў, што на 
камісію выкліканы толькі адзін 
кандыдат у дэпутаты, то бок я. А 
пытанне, якое стаяла ў абвест-

цы гучала так: ”Аб адпаведнасці 
тэксту выступу кандыдата ў дэпу-
таты раённага Савета дэпутатаў 
Станкевіча Г.М. патрабаванням 
Выбарчага кодэксу Рэспублікі Бе-
ларусь”.  Мяне абвінавацілі ў тым, 
што я свядома блытаю факты, 
ганьбю іншых кандыдатаў, што 
можа “выклікаць сацыяльную ва-
рожасць” у грамадстве.   

3-га красавіка. Мною накіраваны 
факс са скаргаю ў абласную вы-
барчую камісію, наконт дзеянняў 
па забароне майго выступу на ра-
ённым радыё. 

5-га красавіка. Патэлефанавалі 
з абласной выбарчай камісіі і 
папрасілі накіраваць скаргу асо-
бым лістом па пошце. Бо факс, які 
я накіроўваў, па тэхнічным пры-
чынам атрыманы ня поўнасцю.

6-га красавіка. Адправіў скаргу 
ў абласную камісію поштай.

8-га красавіка. Прыкаціў са шко-
лы на ровары а палове чацвёр-
тай. Не паспеў паесці, як да мяне 
завіталі госці – начальнік усіх 
участковых Карась Д.А. з сябрам, 
які ўзначальвае крымінальны вы-
шук па раёне. Яны запатрабавалі 
ад мяне паказанні, наконт 
распаўсюду газеты. Аказваецца, 
газету “Крывінка”выпускаць я маю 
права, а вось раздаваць яе – не. Я 
запрапанаваў задаваць пытанні 
па-беларуску, так як я не вельмі 
дасканала валодаю рускай мовай. 
Як выяснілася, міліцыянты бела-
рускай не валодаюць. Прыйш-
лося выклікаць перакладчыка. 
Допыт цягнуўся больш гадзіны. 
Я падпісаў, што з’яўлюся на суд 

09.04. пасля паўдня ў 14.15. 
9-га красавіка. У Менску на ра-

дыё Свабода выйшаў дыск з маімі 
песнямі. З раніцы не змаўкаў 
мабільны. Званілі знаёмыя, адны 
віншавалі з выхадам дыска, другія 
спачувалі маім палітычным спра-
вам. Суд па “Крывінцы”, які быў 
прызначаны на 14.15. не адбыўся, 
бо міліцыянты на яго не з’явіліся. 
Пэўна, шыюць справу больш 
моцнымі ніткамі. Вечарам я меў 
прамы эфір на радыё Свабода, 
дзе расказаў пра падзеі апошняга 
тыдня і чытаў свае вершы. 

Г.Станкевіч, 
кандыдат у дэпутаты па 

Пушкінскай акрузе №12.

МАЕ ЖАДАННІ І ПЛАНЫ 

Выступ на бешанковіцкім радыё
Вітаю ўсіх, хто зараз слухае радыё 

Бешанковічы.
Я - Станкевіч Георгій, нарадзіўся на 

сенненшчыне, пасля заканчэння Бела-
рускай сельгасакадэміі размеркаваўся 
ў Бешанковіцкі раён. Тут адпрацаваў 13 
гадоў аграномам і старшынёй калгаса. 

Апошнія 14 год выкладаю нямецкую 
мову ў Пяцігарскай сярэдняй школе. Але 
зарплата настаўніка сёння не дазваляе 
пачуваць сябе чалавекам, настолькі яна 
нізкая. А таму сёння, каб выжыць, я тры-
маю вялікую гаспадарку і ведаю кошт 
мазаля.

Пра ўсё набалелае я пішу ў газеце 
“Крывінка”, дзе ўздымаю пытанні, якія  
патрабуюць неадкладнага вырашэння. 
Маю шмат прапаноў, як перайначыць 
жыццё бешанкоўцаў на лепшы лад. 
Але ўсе тыя прапановы не знаходзяць 
рэалізацыі. І тое адбываецца не толькі 
таму, што для гэтага не хапае грошай у 
раённым бюджэце. Іх чамусьці хапае на 
новыя аўтамабілі для чыноўнікаў, на ра-
монт іхніх апартаментаў, на іх шыкарныя 
зарплаты. Калі ж размова заходзіць пра 
тое, дзе ўзяць сродкі, каб змяніць у леп-
шы бок жыццё асноўнай масы народа, у 
адказ, як правіла, глухое маўчанне або 
адгаворкі. 

Дэпутацкі корпус, які ў нас цалкам 
выбіраецца з чыноўнікаў, не можа дабра-
ахвотна адмовіцца ад свайго шыкоўнага 
жыцця і шматмільённых зарплат. Мы 
не ведаем фактычна, што робіцца за 

сценамі райвыканкама, бо людзей, якія 
б выражалі волю народа, там няма. 
Трапіць туды сёння, каб стаць народным 
абраннікам, --  няпроста. Бо і ў раёне, як 
і цалкам у Беларусі, ідуць не выбары, а 
прызначэнне дэпутатаў. Нельга назваць 
выбарамі тое, калі на дэпутацкае месца 
прэтэндуе адзін кандыдат. А ў нашым ра-
ёне гэта не выключэнне, а правіла. У аб-
салютнай большасці акруг пераможцаў 
на выбарах можна назваць ужо сёння – 
імі стануць праўладныя дэпутаты – нашы 
чыноўнікі. Тыя, каго гадамі перасаджва-
юць з адной кіраўнічай  пасады на дру-
гую. Тыя, хто дбаў і дбае толькі пра свой 
дабрабыт.

 У тых жа акругах, дзе вылучаюцца 
іншадумцы, такія як я, ім арганізаваны 
канкурэнты. Але галоўнае на гэтых вы-
барчых участках будзе адбывацца не 
ў час галасавання, а ў час падліку. Бо 
старшыня камісіі выбіраецца такса-
ма з чыноўнікаў, а таму ён абавязаны 
падлічыць галасы так, як “трэба”, каб такія 
як я туды не трапілі. 

Але, нягледзечы на тое, я заклікаю сваіх 
выбарцаў, тых, хто лічыць, што дэпутацкі 
корпус  павінен складацца сапраўды з 
народных абранікаў, а не з чыноўнікаў, 
прыйсці на ўчастак і прагаласаваць. 

Памятайце пра народную мудрасць: 
колькі вяровачцы ні віцца, а канец будзе. 
Прыйдзе і на нашу вуліцу свята. Трэба ве-
рыць у перамены і змагацца за іх. 

З павагай: Георгі Станкевіч.



2 СТАР.

На	 здымку:	 горы снегу ў красавіку і пашкоджаныя 
дрэвы на Інтэрнацыянальнай

№5, КРАСАВІК 2010 ГоДА

Дзе Вы рамантуеце 
пры неабходнасці свой 
аўтамабіль? Я да гэтага часу 
ганяю на Віцебск знаёмаму 
слесару. Але вось нядаўна 
ў маёй “Таёце” раптоўна 
рассыпаўся падшыпнік. У коле 
так заскрыпела і запішчала, 
што я не рашыўся гнаць яе на 
горад, а паспрабаваў зрабіць 
рамонт у райцэнтры. 

Адразу скажу, што тое ў 
мяне не атрымалася. Не  ска-
заць, што на станцыі па Вала-
дарскага было шмат машын. 
Наадварот, іх было на дзіва 
мала. Але, нягледзечы на 
гэта, мой аўтамабіль адстаяў 
пад вуглом двое сутак, пас-
ля чаго я быў вымушаны 
рабіць рамонт дома. Я так і не 
здолеў нікому аддаць 45 000 

беларускіх рублёў, што каш-
туе замена таго падшыпніка. 

Пасля таго ў мяне ўзнікла 
шмат пытанняў. Вядома, што 
аўтамабіль сёння ёсць у кож-
нага пятага беларуса. Просты 
разлік паказвае, што  на 20 
000 насёльнікаў нашага раё-
на павінна быць нешта каля 
4 000 аўтамабіляў. Але нават 
калі іх і напалову менш, дзе ж 
яны ўсе рамантуюцца? Куды 
ідуць гіганцкія сумы грошай, 
якія павінны быць выдатка-
ваны на рамонт гэтых аўта? 
А тое, што яны гіганцкія, 
паказвае просты разлік. 
Дапусцім, што ў сярэднім на 
кожным аўтамабілі за год вы-
конваецца мізэрны рамонт 
на 50 000 беларускіх рублёў. 
Тады ўладальнікі 2 000 аўта 

павінны выдаткаваць за год 
100 мільёнаў беларускіх 
рублёў. Але сума  ў 50 000 
узята вельмі сціплая, і рэаль-
ная сума павінна быць у разы 
вышэй. 

Вядома, што пры 
жабрацкім узроўні жыцця 
бальшыня беларусаў вы-
мушана рамантаваць свае 
чатырохколавікі ў дамашніх 
умовах, або па сваіх знаёмых. 
Сённяшні аўтасэрвіс у раё-
не знаходзіцца ў зачаткавым 
стане і патрабуе развіцця. 
Не хапае рэкламы. Мала хто 
з аўтаўладальнікаў ведае, 
дзе можна зрабіць рамонт 
або тэхнічнае абслугоўванне 
машыны. І велізарныя сумы, 
якія ўладальнікі машын гато-
выя выкласці за рамонт ці за 

тэхабслугоўванне, ідуць міма 
бюджэта. Затое, каб папоўніць 
раённы бюджэт, план платных 
паслуг атрымоўваюць школы 
і бальніцы! Няўжо адказным 
работнікам райвыканкама 
так складана праехаць па вя-
домых гаражах і ўпэўніцца, 
што машыны ў Бешанковічах 
усё ж рамантуюцца, але гро-
шы за іхні рамонт цякуць міма 
раённага бюджэту. 

Спадары начальнікі, 
загляніце хаця б у свае га-
ражы! Пацікаўцеся хаця б 
тым, чым займаюцца вашы 
падначаленыя-вадзіцелі . 
Урэшце, навядзіце парадак 
у сябе пад носам. Рыба ўсё ж 
гніе з галавы!

Г.Станкевіч.

ГАЛОДНЫЯ 
І СЫТЫЯ

Мяне зарэгістравалі кандыдатам у 
дэпутаты ў раённы Савет, што было 
прыемнай навіною. Але, калі я зазірнуў 
у раёнку, то жахнуўся, бо ў спісе сярод 
зарэгістраваных кандыдатаў толькі 
двое (я і Кірэйкоў) былі не начальнікі 
і не дырэктары, або іх намеснікі. Яшчэ 
больш мяне ўразіла, што на 34 вы-
барчыя акругі было вылучана ... аж 37 
чалавек!  (Зноў жа, канкурэнтаў маем 
толькі я, Кірэйкоў ды Журко Н.) І пры 
гэтым нехта адчыняе рот, каб сказаць, 
што ў нас ёсць дэмакратыя і выбары? 
Ужо 25 –га сакавіка за цэлы месяц да 
выбараў можна было павіншаваць усіх 
“абраных” у раённы Савет “народных 
абранікаў”. Толькі вось, сапраўды, ці 
народныя тыя абранікі? 

Як вядома, сапраўдная народная му-
драсць сведчыць, што сыты галоднага 
не разумее. А тое, што ў раённы Савет  
выбралі сытых, можаце не сумнявац-
ца. Праўда, наша раёнка чамусьці не 
апублікавала падатковыя дэкларацыі 
будучых “народных абранікаў”. То 
бок, яна парушыла пастанову аблас-
нога Савета на гэты конт. Але і без 
той публікацыі можна быць абсалют-
на ўпэўненымі, што кожны з тых, хто 
абярэцца 25-га красавіка ў раённы 
савет, мае гадавую зарплату больш 
20 мільёнаў рублёў. То бок месячная 
зарплата “народных абраннікаў”  ва-
гаецца каля двух мільёнаў рублёў! 
Нам і не снілася. І у кампанію да гэтых 
таўстасумаў спрабуюць вылучыцца 
два радавыя настаўнікі – Кірэйкоў і 
Станкевіч. Зразумела, што народ раз-
бярэцца і за іх “не прагаласуе”. Каму па-
трэбны тыя жабракі, якія ледзь –ледзь 
зарабляюць каля паўмільёна ў месяц! 
Яны ж не ведаюць жыццё народа. 

Паважаныя жыхары Прыдзвіння! 
Калі Вы лічыце, што пры такім расклад-
зе будучы раённы Савет будзе адстой-
ваць нейкія Вашы інтарэсы, Вы глыбо-
ка памыляецеся. Не спадзявайцеся, 
што сытыя праявяць да вас нейкую 
спагаду, што ў бліжэйшыя гады Вашы 
заробкі ўзрастуць, а праблемаў паме-
нее. У новым раённым Савеце з такім 
складам “народных абранікаў” ніхто 
Вашы інтарэсы адстойваць не будзе. 
Не спадзявайцеся, што наша жыццё 
ў бліжэйшы час пераменіцца колькі-
небудзь у лепшы бок. Рыхтуйцеся да 
горшага.

Г.Станкевіч, кандыдат у дэпутаты 
па Пушкінскай акрузе №12. 

Адкуль гніе рыба?

КАЛІ ПАТРЭБНЫ 
ВЯЛІКІЯ ВУШЫ

Наогул, банкамат 
– зручная штука, і не 
будзем на гэты конт 
дыскутаваць. Але наш, 
бешанковіцкі банкамат, 
што стаіць каля Бела-
русбанку, часамі бывае 
нязручным. Аж да слёз у 
вачах. Справа ў тым, што 
з яго немагчыма зняць 
грошы ці зрабіць ней-
кую іншую аперацыю, 
калі надвор’е сонечнае, і 
сонца стаіць у вас проста 
за спінай. Яно б’е проста 
ў дысплей, і, каб нешта 
там убачыць, патрэбны 
вялізныя вушы, або па-
расон. 

Як вядома, 
уладальнікаў вялікіх ву-
шэй у прыродзе, наогул, 
няшмат. А з парасонам 

у сонечнае надвор’е 
рэдка хто ходзіць. 
Вось і прыходзіцца 
ўладальнікам банкаўскіх 
картак, каб падмануць 
яркае вясенняе сонейка, 
ісці на розныя хітрыкі. 
Станавіцца на дыбачкі, 
падскокваць, прасіць 
іншых людзей, каб яны 
захінулі ад сонца. Ці не 
прасцей было б выка-
наць невялікі рамонт. Пе-
рабудаваць той зялёны 
казырок, які засцярагае 
банкамат ад дажджу, так, 
каб ён захінаў і ад сонца. 
То бок, прыдаць яму па-
трэбны ўхіл. Калі на гэта 
няма сродкаў, звярніцеся 
да нас, кліентаў. Мы – да-
паможам.

Л.Паўлава.

Калі Вы шпацыруеце па 
Інтэрнацыянальнай, то Вам, 
несумненна, кінуцца ў вочы 
гурбы снегу. І сёння, калі 
красавік пераваліў за пало-
ву, яны ўзвышаюцца на ад-
хоне дарогі бруднымі гарамі, 
напамінаючы пра нядаўнюю 
эпапею па вывазцы снегу з 
цэнтральнага пляцу горада. 

Штогод, як толькі пер-
шыя ручайкі праточаць 
сцяжынкі да Дзвіны, у 
кіраўніцтва раёна пачына-
ецца вясенні сверб. Началь-
ству ня церпіцца вызваліцца 
ад снегу, якога за зіму пад 
вокнамі райвыканкама 
збіраецца даволі шмат. І 
тут, нягледзечы на крызіс і 
адсутнасць сродкаў, каб па-
лепшыць жыццё народа, па-
чынаецца валтузня. Знаход-

зяцца магутныя пагрузчыкі, 
грузавікі і паліва. І пачына-
ецца пустая і шкодная ра-
бота. Чаму пустая? Ды таму, 
што сонца за два тыдні не 
пакідае рэшткаў снегу нідзе. 
І на цэнтральным пляцу, і на 
перыферычных вуліцах снег 
знікае аднолькава хутка. 
Чаму шкодная? Ды таму, што 
снег той далёка не вязуць, а 
праз сотню-другую метраў 
скідваюць на адхон вуліцы 
Інтэрнацыянальнай. І тут ён 
будзе ляжаць аж да 
майскіх святаў, па-
ступова падтайваю-
чы і даючы штодзень 
бруд для жыхароў 
ніжэйляжачых дамоў 
і на ходнік, які вядзе 
да лякарні. А яшчэ 
пры разгрузцы таго 

снегу бартамі грузавікоў 
пашкоджаны дзесяткі 
сарака-пяцідзесяцігадовых 
дрэў, якія растуць на тым 
адхоне. 

Спадарства. Калі Вам 
хочацца хадзіць па сухіх 
ходніках, прыбірайце для 
сябе снег самі. Як гэта робіць 
кожны гаспадар каля сва-
ёй сядзібы. Робіцца тое не 
за народныя грошы, і, тым 
больш, пры гэтым не павінна 
быць прычынена шкода. 

Хто заплаціць за пашкод-
жаныя дрэвы?  

P.S. Калі ў Японіі ў пачат-
ку красавіка раптам выпаў 
снег, японцы яго таксама 
прыбіралі. Але, у адрознен-
не ад нашых чыноўнікаў, 
яны звозілі снег у спецы-
яльны ангар. Тут снег будзе 
захоўвацца да лета і слу-
жыць рэагентам для ахалод-
жвання кандыцыянераў. 

Г.Станкевіч.

КРАСАВІцКІ СНЕГ,
або хто заплаціць за пашкоджаныя дрэвы

“Крывінка” ў Інтэрнэце
Шаноўны чытач! Раней чым з паштовай 
скрыні вы можаце чытаць нашу газету  ў 
Інтэрнэце. Газета размешчана для спам-
павання на сайце http://haradok.belarda.
org/ у раздзеле “Незалежныя выданні” на 
старонцы  “Крывінка”.

Вынікі апошняга апытання 
на сайце http://haradok.belarda.org/

ці прапусцяць прадстаўнікоў 
апазіцыі ў Саветы? 

Не, бо не патрэбны ўладзе ......... 54%
Прапусцяць мала ............................ 18%
Прапусцяць слабых .......................... 8%
Прапусцяць, калі перамогуць .... 12%
Гэта нічога не рашае ......................... 8%
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И уже понятно, что момент 
для символического шага во мно-
гом упущен. 

А вот украинский президент 
Виктор Янукович сегодня лично 
принес цветы к польскому по-
сольству, сделал запись в книге 
соболезнований. 

Ради справедливости надо 
отметить: в эти дни белорусские 
власти помогли полякам делом. 
Без проволочек, четко приняли 
чартеры из Варшавы в аэропорту 
Витебска. Белорусская сторона 
упростила визовые формально-
сти для родственников погибших, 
взяла на себя расходы. Поля-
ков на специально выделенном 
транспорте переправили в Смо-
ленск. 

Многие белорусы пришли со 
свечами и цветами к посольству 
Польши в Минске. За души погиб-
ших молились в наших храмах. 
Но на высшем государственном 
уровне дело ограничилось выра-
жением соболезнования. 

А ведь трагедия случилась у 
самой границы Беларуси. Да и 
вообще — надо ли разжевывать, 
сколь тесно переплетены истори-
ческие судьбы наших народов? К 
слову, этнических поляков у нас 
— под 400 тысяч. Областной го-
род! 

Да, в истории соседства двух 
народов бывало всякое. Соб-
ственно, и сейчас, если брать 
официальный уровень, идиллией 

не пахнет. Скандал вокруг опаль-
ного Союза поляков в Беларуси 
подпортил отношения Минска не 
только с Варшавой, но и с ЕС в 
целом. 

Белорусское руководство в 
последние недели как раз таки 
и откручивало ситуацию назад. 
Александр Лукашенко пообещал 
создать совместную комиссию 
для решения конфликта. Правда, 
ее работу пока не назовешь ти-
танической, но польская сторона 
оценила сам жест. 

Казалось бы, вот сейчас и 
сделать еще один важный, бла-
городный жест. Официальный 
Минск несомненно выиграл бы 
и морально, и, если уж на то по-
шло, политически, объявив траур 
в связи с гибелью президента и 
десятков представителей элиты 
соседней страны. 

Но 12 апреля в Беларуси — 
обычный выходной. А накануне, 
когда телеканал «Россия» по-
казывал пронзительный фильм 
Анджея Вайды «Катынь», по бе-
лорусскому гибридному варианту 
канала пустили «Танцы со звез-
дами». 

Почему же здешнее высокое 
начальство не посчитало нужным 
объявить траур? 

«В очередной раз проявилась 
философия моральной изоляции 
от глобальных процессов, — счи-
тает политолог Валерий Карбале-
вич. — А проще говоря — местеч-

ковость мышления». 
По его мнению, правящей вер-

хушке остро недостает ощущения 
причастности к современному 
взаимосвязанному миру. «Бело-
русские власти просто не готовы 
принять гуманную философию 
нового глобального мира ХХI 
века, основанного на общности 
исторических судеб, на том, что 
чужого горя не бывает», — гово-
рит аналитик. 

Он напоминает: в 2001 году 
после страшной атаки террори-
стов на Нью-Йорк белорусский 
официальный лидер так и не 
приехал в американское посоль-
ство выразить соболезнования. А 
в 2004 году, когда внимание всего 
мира приковала трагедия в рос-
сийском Беслане, у нас был объ-
явлен референдум по вопросу 
«пожизненного президентства», 
как сразу назвали это дело злые 
языки. Сомнительный плебисцит 
не без расчета был провернут под 
шумок Беслана, говорили тогда 
оппоненты. 

К слову, и после терактов в 
России Минск траура не объяв-
лял, хотя формально у нас союз-
ное государство. 

Кроме всего прочего, в подоб-
ных случаях белорусские верхи 
«не хотят нарушать сакральную 
стабильность», считает Карбале-
вич. Ведь у нас по советской схе-
ме усиленно культивируется со-
циальный оптимизм, насаждается 

стереотип идиллического остров-
ка в бушующем мире. Естествен-
но, все это — благодаря мудрому 
руководству. 

А тут, представьте себе, фла-
ги с черными лентами, печальная 
музыка… Или сирены, как в Вар-
шаве и других городах. Зачем пу-
гать народ, вносить смуту в дре-
мотное сознание электората? 

Желанием «не вносить смуту» 
в массовое сознание объясняет-
ся, по мнению эксперта, и отстра-
ненность белорусских властей от 
темы Катыни. Такое впечатление, 
что она касается только польско-
российских отношений. Между 
тем до сих пор не обнародован 
так называемый белорусский спи-
сок расстрелянных офицеров. 

Причем нам, белорусам, про-
блему надо воспринимать шире. 
Речь ведь не только о том, что 
часть плененных офицеров поль-
ской армии энкавэдисты расстре-
ляли в 1940 году на территории 
БССР. Речь и о том, что среди 
жертв чудовищной спецоперации 
были тысячи наших земляков, 
имевших польское гражданство 
(ведь до сентября 1939-го Бела-
русь была разрезана границей 
пополам). 

Но высшие чиновники сегод-
няшней Беларуси в упор не видят 
здесь проблемы. Мол, наша хата 
с краю. От трагедии под собира-
тельным грифом «Катынь» (хотя 
элиту тогдашней Польши, вклю-

чая этнических белорусов, убива-
ли и в Харькове, и у нас) Минск 
старается отмежеваться. 

По мнению Валерия Карбале-
вича, тут все упирается в идео-
логический фактор. «Власти в 
принципе не хотят акцентировать 
внимание на сталинских репрес-
сиях, на бесчеловечности стали-
низма как явления», — считает 
аналитик. 

Действительно, что там Ка-
тынь, если высокое начальство 
не жалует и Куропаты — место 
массовых расстрелов сталинской 
поры рядом с нынешней минской 
кольцевой! Зато исправно возят 
идейно близких гостей вроде Уго 
Чавеса на оборудованную с раз-
махом мемориальную «Линию 
Сталина». 

«Линия Сталина» в широком, 
символическом смысле перекры-
вает Беларуси путь в демократи-
ческое сообщество наций. 

Сегодня официально скорбят 
все наши соседи. И только Бела-
русь вновь выпала из контекста.

Здешнее начальство часто пе-
няет на дискриминацию, двойные 
стандарты. Но объявить траур — 
это ведь не в Совет Европы всту-
пить, когда всяких условий куча. 
Здесь достаточно переступить 
через собственные комплексы. 

Увы, на такой шаг пока не хва-
тило духу. Хотя делать такие шаги 
в принципе никогда не поздно. 

АБАМА ПРАІГНАРАВАў 
ЛуКАшэНКу

«Беларусь пераканана падтрымлівае не-
абходнасць умацавання ядзернай бяспекі 
і барацьбы з ядзерным тэрарызмам, 
нераспаўсюджванне ядзернай зброі, што 
з’яўляецца, як было заяўлена, прадметам 
вашынгтонскага «саміта», і спадзяецца на 
поспех усіх міжнародных намаганняў у гэ-
тым рэчышчы», — гаворыцца ў каментары 
начальніка ўпраўлення інфармацыі — прэс 
сакратара МЗС Андрэя Савіных.

Але незапрашэнне Абамам Лукашэнкі 
балюча зачапіла беларускага дыктатара.

«Разам з тым, — заявіла МЗС, — заяўленыя 
мэты «саміта», як уяўляецца, не цалкам суад-
носяцца з адабраным Вашынгтонам скла-
дам удзельнікаў мерапрыемства, які не 
толькі не з’яўляецца універсальным, але і 
не ўключае поўнае кола асноўных дзейсных 
суб’ектаў міжнародных намаганняў у гэтай 
галіне. У прыватнасці, Беларусь не будзе 
прадстаўлена на мерапрыемстве».

«Селектыўны падыход Вашынгтона да 
запрашэння дзяржаў выклікае здзіўленне і 
шкадаванне, носіць контрпрадуктыўны ха-
рактар з пункту гледжання надзейнасці га-
рантый ядзернай бяспекі для дзяржаў, якія 
адмовіліся ад наяўнасці ядзернай зброі», — 
заявіў Савіных.

«Наша краіна ўнесла прынцыпова важны 
ўклад у справу ядзернага раззбраення, пер-
шай і добраахвотна адмовіўшыся ад свайго 
стратэгічнага ядзернага наступальнага па-
тэнцыялу.

Беларусь працягвае іграць важкую 
ролю ў сферы нераспаўсюджвання, забес-
пячэння захаванасці ядзерных матэрыялаў 
і супрацьдзеяння ядзернаму тэрарызму 
шляхам адказнага выканання міжнародных 
абавязацельстваў», — падкрэсліў прэс са-
кратар.

«На нашу думку, — адзначыў Савіных, 

— сапраўдны поспех у барацьбе з такой 
глабальнай з’явай, як тэрарызм, у тым 
ліку ядзерны, а таксама зніжэнне пагро-
зы распаўсюджвання ядзернага матэрыя-
лу магчымы толькі за кошт калектыўных 
намаганняў членаў сусветнай супольнасці».

Саміт па праблемах ядзернай бяспекі 
праходзіць у Вашынгтоне 12–13 красавіка. 
На яго з’ехаліся лідэры 47 краін, у тым ліку 
Расіі. У прыватнасці, учора Барак Абама ў 
рамках саміта сустрэўся адзін на адзін з Нур-
султанам Назарбаевым, прэзідэнтам Казах-
стана. Для Абамы гэты саміт асабліва важны, 
бо ён надае адмысловае значэнне атамнаму 
раззбраенню. Нядаўна ЗША падпісала дамо-
ву СНУ-2 з Расіяй. А новая ядзерная дактры-
на ЗША абмяжоўвае ролю атамнага арсена-
ла. За гэта Абама трапіў пад моцную крытыку 
правых сілаў, перадусім у Рэспубліканскай 
партыі. Рэспубліканцы мяркуюць, што мір 
можа трымацца толькі на сіле амерыканска-
га патэнцыялу.

Што да незапрашэння, то Аляксандр 
Лукашэнка аказаўся ў малым гроне. Не 
запрасілі таксама фанатычнага прэзідэнта 
Ірана Ахмадзінэджада і тырана Паўночнай 
Карэі Кіма.

Беларусь мела падвойную падставу быць 
запрошанай: краіна адмовілася ад атамнай 
зброі і, да таго ж, у краіне працуе ў навуко-
вых мэтах ядзерны рэактар ды плануецца 
пабудова АЭС. Аднак адносіны Беларусі з 
ЗША стаяць на кропцы замярзання.

Беларускі бок трымае амерыканскае 
пасольства на мяжы закрыцця. Акрамя 
таго, ён паслядоўна развівае кантакты з 
антыамерыканскімі рэжымамі ад Венесуэла 
да Судана, што выклікае раздражненне Ва-
шынгтона. Нарэшце, беларускі рэжым мае 
паскудную рэпутацыю з прычыны поўнага 
ігнаравання правоў чалавека ў краіне.

Сегодня по всему периметру границ Беларуси — официальный траур. В связи с гибелью польской элиты в авиакатастрофе под Смоленском день 
12 апреля объявлен траурным в России, украине, Литве, Латвии, других странах ЕС. В Польше траур продлится семь дней. Белорусские власти прак-
тически помогли родственникам жертв, но флаги приспускать не стали.  

Международный холдинг Future Group 
реализовал до прихода в Беларусь ряд круп-
ных проектов с общим объемом инвестиций 
более 3 млрд долларов. Холдинг работает в 
секторе недвижимости и в разное время за-
нимался строительством гостиниц, жилых и 
торговых объектов на европейском рынке 
(в Румынии, Болгарии, Англии, Испании, Че-
хии). 

Два года назад международный холдинг 
принял решение развивать свой бизнес в Бе-
ларуси и купил ради реализации инвестици-
онных проектов белорусское госпредприятие 
– строительную компанию «БелОМО-Строй». 
К сделке о покупке белорусской компании 
холдинг отнесся так, как и любой другой ев-
ропейский инвестор: ознакомившись с про-
спектом эмиссии акций и бухгалтерским ба-
лансом продаваемого предприятия, холдинг 
принял решение купить компанию. 

Специальную проверку покупаемой 
компании холдинг проводить не стал. Бело-
русское предприятие на аукционе продава-
ло государство (в лице Госкомимущества), и 
руководство Future Group было глубоко уве-
рено в том, что раз предприятие предлагает 
государство, то оно проверило продаваемое 
предприятие вдоль и поперек. 

Увы, белорусские реалии оказались ины-
ми. Купив в феврале 2008 года на аукционе 
госпредприятие «БелОМО-Строй», холдинг 
начал им управлять. И тут выяснилась оди-
озная по европейским меркам вещь – оказа-
лось, что бухгалтерский баланс белорусской 
компании, предоставленный иностранному 
инвестору накануне аукциона, не соответ-
ствовал действительности. В частности, в ба-
лансе никак не были отражены обязательства 
«БелОМО-Строй» на сумму 1,6 млн долларов. 
Но сумма долга госпредприятия, не отражен-
ная на момент приватизации, была еще «цве-
точками» для иностранного инвестора. 

Далее выяснилось, что «БелОМО-Строй» 
допускало многочисленные нарушения, на-
ходясь в государственной собственности. В 
частности, «БелОМО-Строй», будучи госпред-
приятием, привлекало средства дольщиков, 

даже не имея права начинать строительство 
жилых домов (так как проектная документа-
ция не проходила государственную экспер-
тизу). 

В 2008-2009 годах представители Future 
Group были вовлечены в десятки судебных 
процессов, в которых инвестору приходи-
лось объяснять, что обязательства перед 
дольщиками возникли в тот период, когда 
предприятие «БелОМО-Строй» находилось в 
государственной форме собственности. Вес-
ной 2009 года руководство Future Group об-
ратилось к главе Администрации президен-
та, премьер-министру Беларуси с просьбой 
защитить интересы иностранного инвестора 
в сложившейся ситуации. 

Однако до сих пор холдинг Future Group, 
принявший участие в белорусской привати-
зации, так и не нашел поддержки со стороны 
государства. Инвестиционная деятельность 
международного холдинга на территории Бе-
ларуси фактически парализована. Инвестор, 
которому вместо актива передали долги го-
спредприятия, не хочет начинать новых про-
ектов, опасаясь возможных убытков. И если 
государство в данном конкретном случае не 
докажет, что является гарантом иностранных 
инвестиций, будущее у белорусской прива-
тизации может быть тяжелым. 

Кстати
По данным инвестиционной компании 

Renaissance Capital, белорусские власти пла-
нируют выручить в 2010 году 1,23 млрд дол-
ларов за счет приватизации госпредприятий. 
Порядка 530 млн долларов белорусские 
власти планируют получить от продажи «Бе-
линвестбанка», остальные 700 млн долларов 
– за счет приватизации средних и мелких го-
спредприятий.

В то же время планы белорусского прави-
тельства по притоку иностранных инвести-
ций еще выше. Совет министров в феврале 
поручил органам госуправления обеспечить 
приток в страну 5,64 млрд долларов ино-
странных инвестиций в 2010 году, в том чис-
ле в основной капитал – 2,77 млрд долларов.

Дмитрий Заяц, БДГ on-line

КРУПНЫЙ иНВЕСТОР ПРиШЕЛ... 
и УжЕ СОБиРАЕТСЯ УхОДиТЬ

А таксама Ахмадзінэджада і Кім Чэн Іра
Беларускае МЗС «здзіўлена і шкадуе», што краіну не запрасілі ў Ва-

шынгтон на саміт па ядзернай бяспецы. 

Международный холдинг принял участие в приватизации и приобрел белорус-
ское госпредприятие. После приватизации выяснилось, что бухгалтерский баланс 
купленного госпредприятия не соответствует действительности. иностранный инве-
стор констатирует, что ему вместо ценного актива достались огромные долги.  
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именно в этом ви-
дит смысл указа 
президента от 3 

марта 2010 года «Положение 
о порядке взаимодействия 
операторов электросвязи с 
органами, осуществляющими 
оперативно-розыскную дея-
тельность», эксперт в области 
сотовой связи Виктор Дашке-
вич.

Виктор Дашкевич: «Этому 
Оперативно-аналитическому 
центру надо было законо-
дательно дать право опе-
ративной работы. Вот они 
и даны этим указом. И даже 
предыдущий указ о регули-
ровании интернета, он тоже 
завязан на этот Оперативно-
аналитический центр. Таким 
образом, он постепенно на-
деляется правами одной из 
спецслужб».

По его словам, ничего 
нового в том, что Положе-
нием оператор связи за счет 
собственных средств должен 
осуществлять приобретение, 
устанавливать, обеспечивать 
техническое обслуживание и 
ремонт технических средств 
для оперативно-розыскных 
мероприятий (СОРМ), нет. Все 
эти «технические средства» 
были у операторов и раньше.

Виктор Дашкевич: «Это 
оборудование было всегда. И 
оно всегда стояло на площад-
ке оператора. И оно всегда 
обеспечивало доступ сило-

вым структурам к записи того 
или иного разговора, ведение 
по контрольным словам от-
слеживания и так далее».

Специальное оборудова-
ние автоматически реагирует 
на ключевые слова и включает 
запись вашей беседы на мо-
бильном телефоне.

Виктор Дашкевич: «По 
определенным ключевым сло-
вам, которые говорит абонент 
связи, в каждый момент может 
включаться система автомати-
ческой записи его разговоров, 
вплоть до определения его ме-
стонахождения по базовым се-
тям. К примеру, если идет речь 
о каких-то террористических 
актах, других вопросах, требу-
ющих быстрого реагирования 
правоохранительных органов 
для ликвидации той или иной 
угрозы. В этом и заключается 
смысл системы СОРМ».

Такие системы, говорит 
эксперт, существуют практи-
чески во всех странах мира. 
Другой вопрос, в каких целях 
полученные возможности бу-
дут использованы.

Виктор Дашкевич: «Другое 
дело, каким образом полу-
ченная информация будет ис-
пользоваться потом, позднее, 
в ходе работы оперативных 
структур. Если в оперативной 
деятельности - это одно дело. 
Если это будет использоваться 
для преследования инакомыс-
лия, то это совсем другое дело. 

И в принципе, к оборудованию 
самой системы это не имеет 
никакого отношения».

Еще одно возможное из-
менение: если раньше запись 
беседы предоставлять опера-
тивникам операторы должны 
были по звонку «сверху» или 
по предъявлению соответ-
ствующей бумаги, то теперь 
запись будет автоматически 
пересылаться спецслужбам.

А в принципе, говорит, для 
рядового абонента операто-
ров мобильной связи подпи-
сание этого указа ничего не 
меняет и никаких хлопот не 
добавляет. И если вы не хоти-
те, чтобы ваш разговор с лю-
бимой не прослушивали аген-
ты спецслужб, не используйте 
выражения вроде «ты моя сек-
суальная бомба».

Что же касается закон-
ности прослушивания право-
охранительными органами 
телефонов без соответствую-
щей санкции прокурора, то 
это им позволено делать в со-
ответствии с принятыми не так 
давно поправками в закон «Об 
оперативно-розыскной рабо-
те». Некоторое время назад 
председатель Конституцион-
ного суда Петр Миклашевич, 
отвечая на вопрос корреспон-
дента «Еврорадио», заверил, 
что это не перечит Конститу-
ции.

«Еврорадио»

так склаўся лёс, што пась-
ля Другой усясьветнай 
вайны ён апынуўся ў 

эміграцыі. Але заўсёды радасна 
сустракаў сваіх суайчыньнікаў 
— і калі жыў у ЗША, і зараз, калі 
жыве ў Франфуркце-на-Майне. 
У 1990-я гады Барыс Кіт двойчы 
пабываў на радзіме, у Беларусі, 
пазнаёміўся з многімі сваімі 
славутымі землякамі.

Вядомая беларуская 
літаратуразнаўца, кандыдат 
філялягічных навук Лідзія Савік 
пазнаёмілася з Барысам Кітом у 
1992 годзе ў ЗША, калі вывучала 
літаратуру беларускай эміграцыі. 
У гасьцях у паэта Масея Сяднёва 
яна сустрэла Кіта. Была зачара-
ваная ягонай абаяльнасьцю, а 
потым цэлы месяц правяла ў сла-
вутага навукоўца ў Франкфурце-
на-Майне. Яна — аўтарка кніг 

пра Барыса Кіта «Вяртань-
не», «Космас беларуса». 
Лідзія Сымонаўна гадзінамі 
можа распавядаць пра Ба-
рыса Ўладзімеравіча. Але 
больш за ўсё яе ўражвае 
Кіт-настаўнік, пэдагог, 
асьветнік:

«Ён заўсёды імкнуўся 
вучыць дзяцей. Нават калі 
ён займаўся амэрыканскімі 
к а с ь м і ч н ы м і 
д а с ь л е д а в а н ь н я м і , 
ён працягваў праца-
ваць у Вашынгтонскім 

М э р ы л э н д з к і м 
унівэрсытэце, выкладаў матэма-
тыку — гэта яго любімы прадмет. 
На радзіму ён прыехаў у 1992 
годзе з ідэяй заснаваць беларускі 
нацыянальны ўнівэрсытэт па 
тыпу Оксфарда ці Кембрыджа. 
Нават распрацаваў праграму 
гэтага ўнівэрсытэту, з запра-
шэньнем замежных вучоных. 
Мы ўсе тады марылі, што будзе 
адкрыты такі ўнівэрсытэт. Ён ужо 
і спонсараў пачаў шукаць для 
такога ўнівэрсытэту, і знайшоў 
бы іх... Але ўлада перамянілася. 
Пасьля таго як у нас зьмянілася 
ўсё для беларускай справы ў гор-
шы бок, ён на Беларусь больш не 
прыяжджаў. Але пачаў рабіць 
усё магчымае для радзімы: ён 
заснаваў прэмію для навукоўцаў 
імя Барыса Кіта, дапамагаў у 
выданьні кніг, многія нашы сту-

дэнты езьдзілі на стажыроўку, 
ён быў спонсарам рабочай 
нямецка-беларускай групы, за-
снаванай пры ўнівэрсытэце 
Бэрліну».

Акадэмік Радзім Гарэцкі 
пазнаёміўся з Барысам Кітом, 
калі той прыяжджаў на радзіму. 
Потым спадар Гарэцкі быў угана-
раваны прэміяй імя Барыса Кіта:

«Ён мяне зьдзівіў сваёй бад-
зёрасьцю, добразычлівасьцю. 
Ён вельмі, як кажуць, „общи-
тельный». Ён выдатны навуко-
вец, выдатны пэдагог, выдат-
ны грамадзянін. Яго назвалі 
„грамадзянінам сьвету», але 
на самой справе ён заўсёды 
заставаўся грамадзянінам 
Беларусі. Вось гэта яго бела-
рускасьць, шчырая такая, мне 
больш за ўсё і падабаецца. Як 
ён сам сказаў, крэда яго — „Усё, 
што я рабіў у жыцьці, я рабіў 
для радзімы і яе славы». Пакуль 
будуць такія беларусы жыць — 
будзе жыць і наша родная Бела-
русь. Жыве Беларусь і жыве Кіт!»

Прафэсар Станіслаў 
Шушкевіч ня раз наведваў свай-
го калегу ў Франкфурце, лічыць 
яго выбітным навукоўцам, па-
трыётам сваёй радзімы, якога 
радзіма так і не даацаніла:

 «Я лічу, што гэта самы вя-
домы беларус і прыклад та-
кой беларускай сьціпласьці, 
м э т а н а к і р а в а н а с ь ц і , 

працавітасьці. Мне давялося зь 
імі гаварыць больш за 3 гадзіны, 
і часу гэтага не хапала, таму што 
гэта вельмі цікавы чалавек, які 
шмат чаго ведае, многа чаго 
расказвае... І сорам мне толькі, 
што радзіма яго — наша Бе-
ларусь, сёньняшняя ўлада — 
не запрасіла ў краіну на 100-
годзьдзе і не зрабіла вечар 
гонару гэтаму цудоўнаму ча-
лавеку, цудоўнаму навукоўцу 
і цудоўнаму беларусу».

Сябраваў з Барысам Кітом 
і Васіль Быкаў, калі жыў у Ня-
меччыне, і зараз «Народная 
Воля» друкуе аповеды Барыса 
Кіта «Цярновы шлях», запісаныя 
Васілём Быкавым у 2001 годзе. 
Спадару Кіту пашчасьціла ве-
даць многіх славутых людзей 
сьвету, кажа літаратуразнаўца 
Лідзія Савік:

«Барыс Уладзіміравіч, згад-
ваючы пра свой доўгі жыцьцё-
вы шлях, неаднойчы паўтараў: 
«Можа, Бог мяне пакінуў на 
гэтай зямлі дзеля таго, каб я 
пакінуў сьведчаньні пра выдат-
ных людзей, якіх я добра ведаў, 
і пра падзеі свайго жыцьця. Гэта 
чалавек-эпоха. Цэлае стагодзь-
дзе чалавек пражыў і зрабіў 
столькі, колькі, можа, ня зробяць 
многія іншыя ўнівэрсытэты ці 
ўстановы».

ЭНЕРГЕТичЕСКОЕ СОТРУДНичЕСТВО 
ПОДТОЛКНЕТ УГОЛОВНОЕ ДЕЛО

Прокуратура Минска возбудила уголовное 
дело в отношении главы представительства в 
Беларуси крупной российской компании – ОАО 
«Атомэнергоэкспорт».

Ранее «Атомэнергоэкспорт» играл ключевую 
роль в реализации российских атомных проектов 
за рубежом. Именно «Атомэнергоэкспорт» в свое 
время владел 54% акций «Атомстройэкспорта», 
который является генеральным подрядчиком 
строительства АЭС за рубежом, в том числе пер-
вой АЭС в Беларуси. 

В настоящее время при помощи компании 
«Атомэнергоэкспорт» в Беларуси реализуется 
проект по возведению ветропарка в Гроднен-
ской области электрической мощностью 25 МВт. 
Предполагается, что проект будет реализован до 
конца 2012 года.

Кроме того, «Атомэнергоэкспорт» строит в 
Микашевичах Лунинецкого района мини-ТЭЦ, 
которая будет работать на местных видах топли-
ва - торфе и древесной щепе.

В настоящее время компания пытается по-
лучить в Беларуси еще несколько крупных про-
ектов, связанных с развитием альтернативных 
источников энергии. Именно поэтому возбуж-
денное уголовное дело может иметь серьезные 
последствия для ОАО «Атомэнергоэкспорт» в 

Беларуси.
Информация о возбуждении уголовного 

дела в отношении главы представительства «Ато-
мэнергоэкспорт» З. пока довольна скудна. Как 
удалось выяснить «Ежедневнику», ему инкри-
минируется совершение преступления, пред-
усмотренного ч.4 ст.210 УК РБ (хищение путем 
злоупотребления служебными полномочиями, 
совершенные организованной группой либо в 
особо крупном размере). Санкция данной статьи 
предусматривает наказание до 12 лет лишения 
свободы.

Согласно предварительным данным, проку-
ратура Московского района Минска возбудила 
в отношении главы представительства «Атомэ-
нергоэкспорт» уголовное дело по материалам 
борцов с экономическими преступлениями. 
Якобы глава представительства, используя свое 
служебное положение, совершил хищение 60 
млн рублей.

Пока не ясно, чьи деньги похитил подозрева-
емый и каким образом. Однако стоит пояснить, 
что представительства иностранных компаний 
не ведут хозяйственную деятельность в стране 
присутствия.

«Ежедневник»

“ГРАМАДЗЯНІН СЬВЕТУ” БАРЫС КІТ
 ЗАўСЁДЫ ЗАСТАНЕЦЦА ГРАМАДЗЯНІНАМ БЕЛАРУСІ

Александр Лукашенко проговорился. 
Находясь в гостях у Уго Чавеса, глава Бела-
руси заявил: «Мы договорились, что летом 
будущего года я вновь прилечу в Венесуэ-
лу». То есть результаты президентских вы-
боров, которые должны состояться в на-
шей стране не позднее февраля 2011-го, 
Александру Лукашенко уже известны. 

Предположение о том, что нынешний 
руководитель Беларуси прилетит летом 
2011 года в Венесуэлу в качестве туриста, 
приходится исключить после знакомства 
с сообщением официального агентства 
«БЕЛТА». В его заметке, в частности, гово-
рится: «Летом 2011 года в Венесуэлу прие-
дет глава белорусского государства Алек-
сандр Лукашенко». Кстати, к следующему 
визиту Лукашенко в Каракас планируется 
приурочить открытие ряда предприятий, 
построенных белорусами – «чтобы вене-
суэльцы видели, что мы люди серьезные».

О планах Лукашенко сообщило не 
только БЕЛТА, но и другие информагент-
ства. Так, www.interfax.by цитирует руко-
водителя Беларуси: «Мы договорились, 
что летом будущего года я вновь прилечу 
в Венесуэлу».

Судя по всему, Александра Лукашен-
ко нисколько не смущает то обстоятель-
ство, что в течение ближайшего года (не 
позднее февраля 2011-го) в нашей стране 
должны состояться президентские выбо-
ры. По всей вероятности, их сценарий уже 
расписан и предусматривает очередную 
«элегантную победу» действующего главы 
государства. О чем Александр Лукашенко 
заблаговременно и недвусмысленно уве-
домил все мировое сообщество.

ВЫБОРЫ 
ЗАКОНчЕНЫ, 
ЗАБУДЬТЕ!

ПРОСЛУШиВАТЬ БЕЛОРУСОВ 
СПЕЦСЛУжБЫ БУДУТ ПО 
КЛючЕВЫМ СЛОВАМ

Сёньня	100-гадовы	юбілей	сустракае	вядомы	беларускі	асьветнік,	навукоўца,	адмыслоўца	ў	галінах	астранаўтыкі,	
матэматыкі,	фізыкі,	хіміі,	ганаровы	прафэсар	Мэрылэндзкага	ўнівэрсытэту	ў	ЗША,	акадэмік	Міжнароднай	акадэміі	
астранаўтыкі	Барыс	Кіт.	

Оперативно-аналитический	центр	при	Администрации	президента	продолжают	
законодательно	наделять	функциями	спецслужб.	Вслед	за	возможностью	регулиро-
вать	интернет	президентский	приказ	разрешил	центру	иметь	полный	доступ	в	ре-
жиме	онлайн	к	абонентским	базам	белорусских	операторов	связи.	

“Выбараў у Беларусі па-ранейшаму няма”
Лідэры 13 партыяў і грамадзкіх аб’яднаньняў 

— Беларускай партыі «Зялёныя», Беларускай 
партыі жанчын «Надзея», Беларускай партыі ле-
вых «Справядлівы сьвет», Беларускай сацыял-
дэмакратычнай Грамады, Партыі БНФ, Аб’яднанай 
грамадзянскай партыі, руху «За свабоду», а такса-
ма аргкамітэтаў па стварэньні Беларускай сацыял-
дэмакратычнай партыі (Народная Грамада), Руху за 
свабоднае разьвіцьцё прадпрымальніцтва, партыі 
«Беларуская хрысьціянская дэмакратыя», Партыі 
свабоды і прагрэсу, Партыі працоўных — прынялі 
сумесную заяву.

«Выбараў у Рэспубліцы Беларусь па-
ранейшаму няма. І, значыць, няма падставаў для 
прызнаньня цяперашняй выбарчай кампаніі ад-
паведнай стандартам свабодных і справядлівых 
выбараў. Вынікі, якія ўлада абвесьціць пасьля дня 
выбараў 25 красавіка 2010 году, ня могуць лічыцца 
адлюстраваньнем волі беларускіх выбарцаў», — 
гаворыцца ў заяве.

Аўтары дакумэнту падкрэсьліваюць, што дэма-
кратычныя партыі і грамадзкія арганізацыі ад сама-

га пачатку актыўна ўключыліся ў выбарчы працэс, 
вылучыўшы больш як тысячу прадстаўнікоў у вы-
барчыя камісіі. Аднак у іх склад увайшлі ня больш 
за 200 прадстаўнікоў апазыцыі, што складае 0,3% 
ад агульнай колькасьці сябраў выбарчых камісій.

На этапе падрыхтоўкі да вылучэньня 
кандыдатаў у дэпутаты апазыцыйнымі структурамі 
былі складзены сьпісы з 2,5 тысячы патэнцыйных 
прэтэндэнтаў. Аднак улады выкарыстоўвалі так-
тыку запалохваньня дэмакратычных актывістаў, 
іх камандаў, грамадзянаў, якія паставілі подпісы 
за вылучэньне апазыцыйных кандыдатаў. Падчас 
рэгістрацыі была адсеяна яшчэ траціна актывістаў. 
У выніку ўдзел у выбарах працягваюць менш як 500 
чалавек — прыкладна 2% ад агульнай колькасьці 
зарэгістраваных кандыдатаў. 

Такім чынам, робяць выснову прадстаўнікі 
апазыцыі, «цяперашняя выбарчая кампанія, па 
сутнасьці, нічым прынцыпова не адрозьніваецца 
ад папярэдніх, якія міжнародная супольнасьць не 
прызнала свабоднымі і справядлівымі». 

Лідэры	13	партыяў	і	грамадзкіх	аб’яднаньняў		прынялі	сумесную	заяву.


